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Na úvod bych chtěl všechny spoluobčany 
přivítat v roce 2017, popřát všem mnoho 
štěstí, úspěchů a hlavně zdraví. Doufám, 
že jste všichni prožili krásné vánoční svát-
ky a následné oslavy příchodu nového 
roku. Budeme zase o rok starší, obec Ho-
roměřice letos oslaví už svoje 744. naroze-
niny od první písemné zmínky.

Začnu pozitivní zprávou, že došlo k po-
sílení počtu spojů autobusové dopravy na 
cestách z a do Horoměřic, kdy se situace 
stávala zejména zavedením parkovacích 
zón na Praze 6 již neúnosná. Při schva-
lování rozpočtu těsně před koncem roku 
jsme vyčlenili finanční prostředky, aby 
bylo cestování pro občany Horoměřic 
pohodlnější a dle prvních ohlasů se tak 
skutečně stalo. Zároveň se otevřením prů-
jezdu Korunovační ulicí v Praze 7 zlepšil 
i ranní dojezd na Bořislavku, takže spoje 
již nenabírají taková zpoždění jako v mi-
nulém půlroce.

A na čem radnice pracuje právě teď?
Pokračuje intenzifikace a moderniza-

ce čistírny odpadních vod, kde se pravda 
zrovna vzhledem k současným klimatic-
kým podmínkám nestaví raketovým tem-
pem. Vše probíhá v souladu se smlouvou 
se zhotovitelem a podmínkami poskytova-
tele dotace a předpokládám, že se zhruba 
o letních prázdninách nebo těsně po jejich 
konci můžeme těšit na hotovou stavbu.

Stavba školy je zatím stále pozastavena, 
bylo vydáno dodatečné povolení změn, 
které však zatím nenabylo právní moci. 
My se samozřejmě dále snažíme vyjedná-
vat se sousedy Čermákovými, abychom 
se pokusili narovnat naše vzájemné sou-
sedské vztahy a aby vše vedlo k co možná 
nejrychlejšímu zdárnému konci ke spoko-
jenosti všech zúčastněných.

Poslední probíhající stavbou je rekon-
strukce vnitřních prostor ve správní budově 
statku, kde již byla zrekonstruována část 
prvního patra a v současné době probíhá 
rekonstrukce kanceláří v přízemí, aby byla 
možnost přestěhovat služebnu obecní poli-
cie a uvolnit tak kanceláře v přízemí potře-
bám obecního úřadu 

Pro letošní rok počítáme s rekonstrukcí 
povrchů několika komunikací, kde jako 
každoročně využijeme finančních pro-
středků od letiště. Doufáme, že vybudu-
jeme chodník k autobusovým zastávkám 
Švejkova, jelikož jsme obnovili jedná-
ní s majitelem pozemku, přes který by 
měl chodník procházet, a kde zastupitelé 
schválili jeho odkoupení. Dále plánujeme 
několik dílčích oprav kanalizací, projektu-
jeme nové kanalizace v místech, která jsou 
v zástavbě a kanalizace tam stále chybí. 
Věnujeme se i mnoha dalším projektům, 
abychom byli připraveni v případě, že by 
se objevila možnost čerpat finanční pro-

středky na jejich realizaci. Předpokládá-
me, že budeme znovu žádat o dotaci na 
výstavbu pavilonu A mateřské školy. 

Ještě bych se zmínil o počasí. Prožili 
jsme pravděpodobně průměrný, ale pro 
nás za poslední léta již poměrně nezvyk-
le mrazivý leden. Silnice a chodníky nám 
pokryl sníh a led a četa obecních pracov-
níků se snažila dle možností komunikace 
průběžně uklízet. S tím jim zrovna moc 
nepomohla technika, protože se zrovna 
v nejméně vhodném období rozbilo posy-
pové zařízení na multikáře. Dalo se sypat 
zhruba 15 minut, ale pak stroj musel ně-
kolik hodin odpočívat. Posyp byl v servisu 
a pracovníci sypali prakticky celou obec 
ručně, za což bych jim chtěl poděkovat. 
Víme, že je v zimním úklidu ještě co zlep-
šovat, a o to se také pokusíme třeba i vy-
lepšením techniky.

Závěrem mi dovolte promluvit do duší 
Vás všech. Přijde mi, že se poslední do-
bou všeobecně rozmohl takový nešvar, 
a to sice si na všechno stěžovat, hanit práci 
a úsilí ostatních, čím dál víc se žaluje, po-
kud je někdo v něčem úspěšnější a mnoho 
dalších. Zkuste se zamyslet, jestli to máte 
zapotřebí, zkuste brát věci více s nadhle-
dem, zkuste nehledět jen na sebe a važte 
si toho, co máte. Bude se nám všem potom 
žít v Horoměřicích lépe.

Filip Kohutič

Ú V O D N Í K

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Zasedání zastupitelstva 19. 12. 2016 
 – Přítomno 13 zastupitelů, omluveni Ing. Langer (ODS)  

a p. Vondra (TOP 09)

Zastupitelstvo obce:
 – schválilo ověřovatele zápisu p. Čackého a PHDr. Rymešovou, 

Ph.D.
Pro: 13 hlasů

 – schválilo návrhovou komisi ve složení p. Kohutič a p. Vidner
Pro: 13 hlasů

 – schválilo program zasedání
Pro: 13 hlasů

 – schválilo rozpočet na rok 2017 dle návrhu s celkovými příjmy 
95 828 tis. Kč, výdaji 128 945 tis. Kč, financováním na straně 
příjmů 38 500 tis. Kč a na straně výdajů 5 383 tis. Kč
Pro: 8 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 5 hlasů (NH)

 – stanovilo radě na základě § 102 odst. 2 písm. a) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích, rozsah pro provádění rozpočtových 
opatření do výše max. 5 % rozpočtových příjmů za rok
Pro: 13 hlasů

 – schválilo koupi pozemku č. parc. 217/44, orná půda, o výměře 
1622 m2 v k. ú. Horoměřice od CPI – Horoměřice, a.s., za cenu 
826,45 Kč + DPH
Pro: 13 hlasů

 – schválilo koupi pozemku č. parc. 216/23, orná půda, o výměře 
432 m2 v k. ú. Horoměřice od Cyrila Šímy, za cenu 190 000,– Kč
Pro: 13 hlasů

 – schválilo darování pozemku č. parc. 443/1 díl „b“, ostatní plo-
cha, o výměře 5 m2, odděleného od pozemku č. parc. 443/1 ge-
ometrickým plánem č. 1579-66/2012, nezl. Lindě Navrátilové
Pro: 13 hlasů

 – rozhodlo nabídnout k prodeji byt č. 5 na adrese Horoměřice, 
Hrdinů 4, přednostně současným nájemcům za odhad obvyklé 
ceny stanovený znalcem na 3 600 000,– Kč. Nabídka je platná 
do 31. ledna 2017. Pokud současní nájemci do uvedeného data 
závazně nesdělí, že byt za tuto cenu odkoupí, bude byt nabídnut 
ke koupi prostřednictvím realitní kanceláře.
Pro: 11 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 2 hlasy (NH)

 – schválilo přijetí daru pozemku č. parc. 400/245, ostatní plocha, 
o výměře 68 m2, od Jaroslava Vencla
Pro: 13 hlasů

 – projednalo právní rozbor OZV č. 3/2016 o nočním klidu, zasla-
ný odborem dozoru MV ČR, a rozhodlo upravit vyhlášku podle 
doporučení MV ČR na příštím zasedání
Pro: 13 hlasů

 – hlasovalo o protinávrhu p. Káška nezřizovat stavební výbor
Pro: 8 hlasů Proti: 5 hlasů (NH) Zdržel se: 0
(pozn.: zastupitelé za NH navrhli zřídit stavební výbor, podle jednacího řádu se 
nejprve hlasuje o protinávrhu)

 – vzalo na vědomí zprávu z rady obce
Pro: 13 hlasů

 – schválilo záměr prodeje pozemku č. parc. st. 1551 o výměře 
11 m2, odděleného od pozemku č. parc. 216/4 geometrickým 
plánem č. 1976-202015/2016, v k. ú. Horoměřice
Pro: 13 hlasů
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Zasedání zastupitelstva 16. 1. 2017 
 – Přítomno 12 zastupitelů, omluveni pí Mráčková (ODS), p. 

Vidner (TOP 09) a doc. Ing. Mikulka, CSc. (NH)
 – Zúčastnil se p. Richard Čermák se svým právním zástupcem 

Mgr. Lněničkou a právní zástupce obce Mgr. Machánek

Zastupitelstvo obce:
 – schválilo ověřovatele zápisu p. Vondra a Ing. Verner Danielisová

Pro: 12 hlasů

 – schválilo návrhovou komisi ve složení Ing. Langer a Bc. Ko-
houtová
Pro: 12 hlasů

 – schválilo program zasedání
Pro: 12 hlasů

 – schválilo obecně závaznou vyhlášku č. 1/2017 o nočním klidu
Pro: 12 hlasů

 – schválilo přílohu č. 3 k obecně závazné vyhlášce č. 4/2015 – 
rozúčtování nákladů obce na sběr a svoz netříděného komunál-
ního odpadu na osobu za rok 2016
Pro: 10 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 2 hlasy (NH)

 – schválilo prodej pozemku č. parc. st. 1551 o výměře 11 m2, 
odděleného od pozemku č. parc. 216/4 geometrickým plánem 
č. 1976-202015/2016 za cenu 25 740,– Kč
Pro: 12 hlasů

 – schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí grantu pro oblast 
volného času dětí a mládeže na rok 2017 pro Happy faces, z.s., 
na projekt „Happy Faces, z.s. – Horoměřice dětem 2017“ ve 
výši 141 600,– Kč
Pro: 11 hlasů Ing. Verner Danielisová se vyloučila s hlasování

Zastupitelstvo obce Horoměřice na svém prosincovém zasedání 
schválilo 8 hlasy ODS a TOP 09 rozpočet na rok 2017. Pokra-
čuje tak v tradici, kdy vstupuje do nového roku se schváleným 
rozpočtem. 

V případě, že by tomu tak nebylo, musela by obec hospodařit 
v tzv. rozpočtovém provizoriu. V takovém případě by bylo třeba 
stanovit pravidla, podle kterých obec v rozpočtovém provizoriu 
funguje až do schválení rozpočtu, např. kolik smí utratit za měsíc 
a za co. Stačí, aby pak přišla třeba sněhová kalamita nebo jiná ha-
varijní situace, a radnice má svázané ruce, protože nemůže platit 
– a tudíž ani operativně situaci řešit. Proto je vždy lepší, když je 
rozpočet schválen včas.

Obec tedy rozpočet na rok 2017 schválený má. Podobně jako 
před rokem ale rozpočet nepodpořili zastupitelé zvolení za sdru-
žení Naše Horoměřice (NH). Před rokem 3 z nich byli proti, letos 
se svorně všichni zdrželi hlasování. „Zdržení se“ vlastně zname-
ná „nechci hlasovat“ nebo „nemám názor“, případně „nechci 
nést zodpovědnost“. U zastupitelů Našich Horoměřic běžná věc. 
V případě letošního rozpočtu o to pikantnější, že se rozhodli „ne-
hlasovat“ dávno předem. Jednomu ze zastupitelů NH totiž tato 
informace unikla na obecní mail ještě předtím, než byl návrh roz-
počtu vůbec hotov. Takže zastupitelé NH byli rozhodnuti nehla-
sovat pro rozpočet, i když ho ještě ani neviděli. Byli rozhodnuti, 
že ať už bude rozpočet takový nebo makový, oni pro něj ruku 
nezvednou. Přímo před hlasováním se ale šli naoko „poradit“, aby 
poté konstatovali, že se zdrží hlasování, protože prý měli málo 
času na to se s rozpočtem seznámit. 15 dnů je asi málo (to je doba, 
po kterou byl návrh rozpočtu v souladu se zákonem zveřejněn na 
úřední desce před projednáním v zastupitelstvu).

Ale pojďme pryč od hlasování a řekněme si, co vlastně v roz-
počtu najdeme. 

Rozpočet má vysoké příjmy – necelých 96 mil. Kč, z toho ale 
téměř třetinu (30,3 mil. Kč) činí dotace na rekonstrukci čistírny 

odpadních vod. Téměř polovinu příjmů rozpočtu tvoří plánované 
daňové příjmy (46,5 mil. Kč). Ty obec dostává ze státního roz-
počtu jako určitý podíl z daní, které stát vybere (43,7 mil. Kč), 
zbytek jsou místní poplatky (za odpady, psy, ověřování podpisů 
atd.). Vlastní činností, např. pronájmem majetku, obec získá 8,6 
mil. Kč.

Výdaje rozpočtu (celkem 128,9 mil. Kč) se dělí na běžné, tedy 
ty, které obec potřebuje pro svůj provoz. Ty jsou plánovány ve 
výši 43,1 mil. Kč. Zahrnují náklady na provoz škol, odpadové 
hospodářství, dotace na autobusy, platy zaměstnanců obce, údrž-
bu veřejných prostranství, opravy majetku, provoz úřadu, veřej-
ného osvětlení a dalších služeb.

Potom jsou výdaje kapitálové, tedy výdaje na investice. V le-
tošním roce bude největší investicí rekonstrukce čistírny odpad-
ních vod (51,6 mil. Kč) a rozpočet předpokládá i dokončení a vy-
bavení školní budovy (23,4 mil. Kč). Dalších skoro 11 mil. Kč je 
plánováno na drobnější akce – např. dláždění ulic, nové veřejné 
osvětlení, rekonstrukci správní budovy ve statku, rozšíření kame-
rového systému a nákup techniky pro údržbu obce. Celé 2/3 vý-
dajů obce tedy směřují do investic.

Porovnáním příjmů a výdajů snadno zjistíme, že výdaje jsou 
vyšší než příjmy. K úhradě vyšších výdajů tak poslouží jednak 
přebytek hospodaření z loňského roku (návrh rozpočtu počítal 
s 18 mil. Kč, skutečnost byla ještě o 8 mil. Kč lepší), jednak po-
čítáme s tím, že si obec vezme úvěr na dofinancování velkých 
investičních akcí (škola, ČOV). Dotace na tyto akce totiž nikdy 
nepokryjí celkové výdaje, v případě ČOV činí dotace jen asi  
58 %. Současně rozpočet počítá i s tím, že obec splácí tříletý úvěr, 
který si vzala na nákup pozemků pod čistírnou. To vše jsou polož-
ky tzv. financování.

Celý schválený rozpočet otiskujeme v tomto čísle zpravodaje. 
Všechna čísla v něm uvedená jsou tzv. závazné ukazatele, kte-
ré obec musí dodržet. Pokud se potřeby během roku vyvíjejí ji-

ROZPOČET NA ROK 2017

 – schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí grantu pro oblast 
volného času dětí a mládeže na rok 2017 pro Rodinný klub 
Pohoda, z.s., na projekt „POHODA – pro celou rodinu“ ve výši 
173 450,– Kč
Pro: 12 hlasů

 – schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí grantu pro ob-
last volného času dětí a mládeže na rok 2017 pro T.J. Sokol 
Horoměřice, p.s., na projekt „GRANT VOLNÝ ČAS“ ve výši 
184 950,– Kč
Pro: 11 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – projednalo výroční zprávu o poskytování informací podle § 18 
zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím
Pro: 12 hlasů

 – schválilo změnu programu – přesunutí projednání Zprávy 
z rady a bodu Různé na pořad jednání před projednání věci 
Urovnání vztahů s manžely Čermákovými
Pro: 12 hlasů

 – vzalo na vědomí zprávu z jednání rady obce
Pro: 12 hlasů

 – rozhodlo o protinávrhu, tedy nehlasovat o variantách řešení 
vzájemných vztahů, které v prosinci předložili manželé Čer-
mákovi
Pro: 11 hlasů Proti: 1 hlas (ODS) Zdržel se: 0

Vysvětlivky zkratek:
NH = zastupitelé zvolení za sdružení Naše Horoměřice
ODS =  zastupitelé zvolení za Občanskou demokratickou stranu
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nak, než se předpokládalo, je nutné rozpočet upravit rozpočtovým 
opatřením. To musí opět schválit zastupitelstvo, v menším roz-
sahu (do 5 % rozpočtu za rok) tak může učinit i rada. Rozhodně 
si nikdo nemůže dovolit s čísly jakkoli manipulovat, jak je nám 
představiteli Našich Horoměřic rádo podsouváno. Rozpočet je se-
staven v souladu se zákonem a hospodaření obce podléhá auditu, 
je tedy velmi přísně kontrolováno. Na webu obce pak můžete najít 
rozpis rozpočtu do jednotlivých položek, který se provádí násled-
ně po schválení.

K článku pana Čackého Kolik nás to stojí zveřejněném v tomto 
čísle je třeba uvést, že údaje autor čerpal ze stránek ministerstva 

financí, z monitoru státní pokladny. Bohužel zde jsou uváděny 
některé nesprávné údaje, které si autor neověřil. V roce 2011 
byl počet obyvatel obce Horoměřice 3335 a o dva roky později 
3645. Monitor uvádí 3285 a 3509. Logicky jsou pak nesprávné 
i výpočty a grafy, které z těchto chybných údajů vycházejí a kte-
ré autor článku převzal. Poslední tabulku pak nazval „nákladové 
položky“, jde však o položky výdajové a financování, což je po-
měrně dost velký rozdíl. Autor si plete pojmy náklady a výdaje, 
čímž zbytečně mate veřejnost. Náklady a výdaje přece nejsou 
totéž, jak dobře ví každý podnikatel.

Bc. Jana Kohoutová

Proč zastupitelé za SNK Naše Horoměřice 
nepodpořili rozpočet obce na rok 2017

Z rozpočtů obce v období 2010-2017
Rekordní rozpočet 2017
Rozpočet roku 2017 byl přijat v rekordní ve výši 134,328 mil. Kč. 
Tohoto rozpočtu je dosaženo díky přidělené dotaci na čističku, 
plánovaným nákladům (úsporám roku 2016) na dokončení školy 
a stoupajícím příjmům z rozpočtového určení daní. Nárůst příjmů 
zvyšuje stále rostoucí počet obyvatel obce.

KOLIK NÁS TO STOJÍ

Výše dotací obdržených v období let 2010-2016
Obec v období 2014-2016 obdržela nejvyšší dotace ve své histo-
rii, dotace směřovaly do oblasti školství. 

Příjmy na jednoho obyvatele v letech 2010-2016
Konsolidovaný příjem na 1 obyvatele 2014-16 rostl také díky do-
tacím. Daňový příjem na obyvatele 2013-15 mírně klesl.

Hlavní nákladové položky rozpočtu obce 2017  
(položky nad 1 mil. Kč) 

Jak jsme hlasovali
Na 20. zasedání zastupitelstva obce byl rozpočet přijat 7 hlasy 
zastupitelů za ODS a 1 hlasem za TOP 09. 

Závazný rozpočet v části nákladů má cca 40 paragrafů. Nezá-
vazný nákladový rozpočet je rozčleněn křížově a obsahuje cca 
200 položek (dříve byl přijímán jako závazný). 

Snížení závazných položek a paragrafů rozpočtu, spolu s pra-
vomocí rady na pětiprocentní úpravy rozpočtu, dává radě značné 
možnosti v žonglování s čísly. Závazný i nezávazný rozpočet mají 
přímou souvislost. Bez detailního nezávazného rozpočtu nelze 
věrohodně sestavit jakýkoli závazný rozpočet, i když položkově 
jednodušší. Na jednání zastupitelstva nebyly materiály s detailní-
mi položkami předloženy ani vysvětleny.

V současném rozpočtu se počítá v milionech a desítkách mi-
lionů. V hospodaření obce přitom není vidět tlak na každodenní 
hospodaření a hledání rezerv v rozpočtu. Vedení obce není stimu-
lováno a tlačeno do hledání dílčích úspor. Proto se zastupitelé za 
SNK NH zdrželi v tomto bodě hlasování.

 Čacký Antonín 

Zdroj: MFCR

Vývoj konsolidovaných rozpočtů 2010-2016 
Konsolidovaný rozpočet obce k 30.9.2016 skončil saldem 25 mil., 
což je způsobeno hlavně tím, že nebyla dokončena přístavba ško-
ly a stavba stojí.

Zdroj: MFCR

Zdroj: MFCR
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V neděli 15. ledna se dívky z prvních, druhých a třetích tříd zá-
kladní školy proměnily v malé fotbalistky a statečně reprezento-
valy Horoměřice na turnaji základních škol v dívčím fotbale. Tur-
naj se konal v nafukovací hale školy Riverside v Suchdole Sedleci 
a zúčastnily se jej týmy škol z Horoměřic, Nebušic, Lysolaj, dej-
vické školy Antonína Čermáka a také dívky z Prahy Suchdola.

FK Dukla Praha Ženy je fotbalový klub s největší hráčskou zá-
kladnou u nás, a tak není divu, že je jedním z nejaktivnějších propa-
gátorů dívčího fotbalu. Klub několikrát do roka organizuje ukázkové 
tréninky, dětské dny i turnaje základních škol. S novým rokem se 
klub rozhodl přizvat do turnaje také školu z Horoměřic a zájem děv-
čat byl skutečně veliký. 

Dívky, které měly odvahu a čas, nejdříve přinesly domů pozvánku 
do turnaje, kterou potvrzenou odevzdaly svým třídním učitelkám. 
Přípravu týmu si vzala na starost Marie Škorňová, která má doma 
velkou rodinu fotbalistů i šikovnou fotbalistku, a tak nejlépe věděla, 
jak na to. Ještě před samotným turnajem se v týdnu sešly reprezen-
tantky na malý trénink, aby byly na víkend náležitě připraveny.

Samotný turnaj začal v neděli v 10:00 přivítáním hráček a před-
stavením týmů. Pak následovala společná rozcvička a mohlo se začít 
hrát. Horoměřice postavily dokonce dva týmy, jeden dostal růžová 
trička a druhý zelená. Děvčata se hned do prvních zápasů pustila 
s velkou chutí. Výsledky nebyly to podstatné, každý správný fanou-
šek ocenil bojovnost a odvahu, a té měly oba týmy opravdu hodně. 
V půlce turnaje trenéři Dukly připravili malou ukázku tréninku. Opi-
čí dráhu na procvičení obratnosti a střelby a pak piškvorky v obří 
velikosti pro procvičení hlavy. Ada, Adélka, Nikolky, Nella, Klárka, 
Bára, Johanka, Anička, Natálka a Lucka patřily k těm nejlepším.

Rodiče i hráčky se dozvěděli také pár informací o samotném fot-
bale. Tak například, že se jedná o sport, který rozhodně není pouze 
pro kluky a je s ním hodně zábavy. Aby dívky zvládly hrát fotbal, 
musí být obratné, rychlé a silné. To znamená, že tréninky mladších 
dívek nejsou jen o práci s míčem, ale jsou hodně o pohybových do-
vednostech. Dívky musí zvládnout atletickou abecedu, opičí dráhy, 
švihadlo a základy gymnastiky. Další výhodou fotbalu pro zdraví 
dívek je to, že se většinu času pohybují na čerstvém vzduchu, nejsou 
tak celý rok zavřené v hale. I díky tomu jsou pak méně nemocné 
a rychleji se uzdravují. Fotbal oproti tenisu, hokeji, golfu není to-
lik jednostranný. Dívky trénují práci s míčem stejně pravou i levou 
nohou, a tak kompenzační cvičení není takový problém, jako u zmí-
něných sportů. Dívky se učí týmovosti i odvaze vzít na sebe zodpo-

Statečný výkon  
fotbalistek 
ze ZŠ Horoměřice
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vědnost a překonat soupeře. Na Dukle pak dívky mohou pokračovat 
z přípravek do žákovských a dorosteneckých kategorií, a když bu-
dou chtít, mohou hrát i jako dospělé ženy. 

Zpět k turnaji. Po ukázce tedy zápasy pokračovaly. Asi nejtěžší 
zápas byl ten, kdy se dívky musely utkat mezi sebou navzájem. Nut-
no říct, že si nic neodpustily a bojovaly ze všech sil. Nakonec souboj 
skončil spravedlivou remízou, a tedy dělbou bodů. V Horoměřicích 
jsou již dívky, které můžete potkat v dresu FK Dukla Praha, ale ty 
za svou ZŠ nesměly hrát. Reprezentovaly svůj klub, a tak se utkaly 
se spolužačkami v nesoutěžním utkání. Turnaj vyvrcholil penaltami 
a vyhlášením, kdy všechny účastnice dostaly zlatou medaili a každý 
tým krásný pohár. A co na turnaj říkají samotné hráčky?

Maminka Adélky Dobiášové nám napsala: „Adélce se moc líbilo, 
jak to tam bylo hezky připravené. Hra se jí líbila víc na velké brány 
než ta na čtyři malé. Líbilo se jí také vyhlašování, ceny a maskot. 
A líbilo se jí také, že všichni byli spravedliví.“

Niky Šrajerová: „Nedělní turnaj byl skvělý, moc mě to bavilo, 
líbil se mi maskot a překážková dráha. Hra byla zábavná a líbilo se 
mi, jak jsem byla v bráně. Děkuju. Niky Š.   “

Maminka Báry Viktorinové poslala: „Jen můžeme říct, že tahle 
neděle překonala naše očekávání. Bára byla nadšená, i když před tím 
fotbal nikdy nehrála, tak si to opravdu moc užila. Zpočátku se trochu 
bála kopnout do míče, o to větší radost jí udělalo, když dala gól. Teď 
jsme se loučili s pohárem, zítra ho předává dál. Celá akce byla vý-
borně připravena, organizace na 1*. Děkujeme a příště se rádi opět 
zúčastníme  “ a k tomu sama Bára dodala: „Fotbal byl zábavnej 
a nejvíc se mi líbilo, jak jsem dala gól.“

 V pondělí po turnaji měly Duklačky ve stejné hale svůj další le-
tošní trénink a jedna slečna z Horoměřic si hned přišla zkusit, jaké 
by to bylo, zapojit se do týmu z Julisky. 

   
Další fotografie a video z turnaje naleznete na: 
https://www.facebook.com/FkDuklaPrahaZeny/

Text a foto: Ján Makovič
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V galerii Orchidea byla 2. února 2017 zahájena nová výstava, ke 
které mohu stručně říci: TAK TO TU JEŠTĚ NEBYLO! Většinou 
se vystavují dvojrozměrná díla, obrazy, fotografie. Tentokrát byl 
přidán třetí rozměr a stálo to opravdu zato. 

Horoměřický rodák Tomáš Vitanovský poprvé doma v Horomě-
řicích vystavil své plastiky, výstavu nazval jednoduše: „Z kovu“. 
Vyučený automechanik a milovník motorek má k tomuto materiálu 
blízko. A zhruba před deseti lety z něj začal vytvářet zajímavé plas-
tiky. Pro svou tvorbu používá převážně díly z motocyklů, automo-
bilů, části šicích a psacích strojů, staré nářadí, kuchyňské náčiní, 
hřebíky, šrouby a další. V posledních letech svá díla vystavuje i ve 
světě – v Anglii, v Americe. 

A dnes se tedy „ze světa“ vrátil představit své plastiky i doma. 
Výstavu uvedla Denisa Lorková, která autora zastupuje a propa-
guje. Autor Tomáš Vitanovský moc mluvit nechtěl, ale nakonec 
musel odpovídat na zvědavé dotazy početného publika. Tak jsme 
se například dozvěděli, že ty úžasné plastiky vznikají v garáži, ma-
teriál pro jejich tvorbu se skrývá ve zhruba 20 přepravkách a že 
tvorba jedné sochy trvá i měsíce intenzivní práce.

Na vernisáži tentokrát bylo hodně lidí. Protože Tomáš pochází 
z Horoměřic, přišla se na jeho dílo podívat řada jeho přátel a zná-
mých. Ale největší radost jsme měli z návštěvy Tomášova strýce. 
Není jím totiž nikdo jiný než akademický sochař Michal Vita-
novský, autor obecního znaku, praporu a také autor horoměřické 
pamětní medaile. Té medaile, kterou při vítání občánků dostávají 
horoměřická miminka. 

Těm, kdo nestihli vernisáž, mohu jen doporučit, aby se na vý-
stavu přišli podívat. Příležitost budou mít až do 6. dubna 2017. 
Otevřeno je vždy v půjčovních hodinách knihovny, tj. ÚT 11 – 16, 
ST 12.30 – 17.30, ČT 10 – 15 hod.

Bc. Jana Kohoutová
foto: Ing. Zdeněk Sadílek, Ing. Jiří Piskač a Vladimír Dvořák

Autor výstavy Tomáš Vitanovský (v čepici)
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Ak. soch. Michal Vitanovský
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NEPRAVDA MÁ KRÁTKÉ NOHY
Začínám mít trochu problém s fantaziemi doc. Poláka, pro-
tože se obávám, že asi včetně mých reakcí otravujeme čte-
náře neaktuálními problémy. A pokud to snad už nečtou, 
zbytečně zabíráme ve Zpravodaji místo. Co ale s těmi, kteří 
to přeci jen čtou? Můžou si myslet, že když je to v novi-
nách, i když jen místních, musí to být pravda. Na každém 
šprochu pravdy trochu se říká. A tak to nakonec bývá i vní-
máno. A obávám se, že i sám autor do určité míry věří tomu, 
co píše.

Byl takový i v dobách naší spolupráce. Nikdy si svá tvrzení 
neověřoval a velmi často říkal a psal, co se mu hodilo, nebo 
co ho právě napadlo. Neměl schopnost soustředěně naslou-
chat ostatním, neuměl se vcítit do situace. V zastupitelstvu se 
často nevěnoval projednávaným záležitostem a stávalo se, že 
se dodatečně vracel k věcem již probraným. Často byl prostě 
úplně mimo.

To všechno byly důvody, proč jsem já osobně nemohl 
v užší spolupráci pokračovat a pravděpodobně to byly také 
důvody, proč mu voliči později přestali dávat dostatek hlasů.

Na druhé straně jsou to také důvody, proč jsem v titulku ne-
použil pejorativnějšího výroku lež.

Jak si ale dál ukážeme, je jeho psaní důkazem, že si ani udá-
losti, o kterých byl kdysi jako člen zastupitelstva podrobně in-
formován, nebo o nichž rozhodoval, nepamatuje.

Pojďme ale na konkrétní fakta. Komunikace, o které se 
doc. Polák opakovaně vyjadřuje jako o neexistujícím obchva-
tu Horoměřic, je v územním plánu obce označena jako „B2 
– sběrná komunikace“. A jak se také každý může v územním 
plánu podle šířkových parametrů a podle poloměrů zatáček 
přesvědčit, nejedná se o žádný obchvat, ale o komunikaci 
místního významu. A nejedná se jen o úsek „od Ruzyně na 
Statenice“, ale o výjezdy na Velvarskou ulici na jižním a se-
verním okraji obce.

Tato komunikace už zdaleka není jen na papíře, ale všude 
v prostoru realizované obytné zástavby byla také zhotovena. 
Konkrétně se jedná o ulice T. G. Masaryka, Severní, Akáto-
vou, Jasanovou, Rabochovu a část Kolmé.

V létech 2001, 2005 a 2008 bylo vyvinuto nesmírné úsilí sa-
mospráv na obou březích Vltavy. Na naší straně bylo v roce 
2001 v krátkém čase na obecních úřadech shromážděno 2810 
podpisů občanů, z toho jen v Horoměřicích jich bylo 370. 
Jedním ze signatářů byl i doc. Polák – jeho jméno je na zde 
otištěném archu uvedeno jako poslední. Podpisové listiny byly 
soustředěny v Horoměřicích a odtud byly v originále i v kopi-
ích zaslány správním orgánům, které v této záležitosti rozhodo-
valy. Jednalo se o posouzení vlivu stavby na životní prostředí 
(EIA) v několika variantách.

Pomineme-li část sběrné komunikace za Roklemi, kde do 
zhotovení Pražského okruhu není žádoucí sběrnou komunika-
ci propojovat, je už v užívání více než polovina trasy (přes 1,5 
km). To je odpověď na větu, že se obchvat ani nezačal stavět. 
Uvedené postavil ne jeden, ale několik investorů, a další úseky 
budou pokračovat.

Další nepravdou, kterou mohu snadno vyvrátit, je zpochyb-
ňování podpisů na podporu jižní varianty silničního okruhu 
Prahy. 

V roce 2005 byla znovu oživena výzva starostů na podporu 
jižní varianty okruhu, zapracované do územního plánu praž-
ského regionu. A konečně v roce 2008 bylo několik setkání 
starostů s představiteli Prahy, Středočeského kraje a Ředitel-
ství silnic a dálnic. Znovu byla podepsána výzva na podporu 
okruhu, tentokrát již k vydání rozhodnutí o umístění stavby.

Kromě Horoměřic ji podepsali představitelé Libčic, Úho-
liček, Velkých Přílep, Turska, Holubic, Svrkyně, Okoře, Li-
chocevse, Tuchoměřic, Statenic, Roztok, Únětic, Středokluk, 
Dobrovíze, Kněževse, Klecan, Vodochod, Březiněvse, Zdib, 
Větrušic, Máslovic, Zlončic, Klíčan, Postřižína, Panenských 
Břežan, Husince, Měšic a Odolena Vody a několika občan-
ských iniciativ. Osobně jsem se zúčastnil všech uvedených vý-
zev a setkání a všechny kopie dokumentů máme samozřejmě 
v archivu. Vedle toho jsme ještě spolupracovali s občanským 
sdružením Hanspaulka, kde shromáždili na podporu okruhu 
dalších 1013 podpisů.

Územní rozhodnutí vydané pražským magistrátem bylo 
(pro neschopnost úředníků, kteří si nechali od odpůrců stavby 

Jedna z „neexistujících“ ulic

Petiční arch s podpisem doc. Poláka
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vykrást ze spisu důležité dokumenty) soudně zrušeno. A že se 
jednání dosud neobnovilo, je vinou pražských územně pláno-
vacích problémů, do kterých nemáme možnost zasáhnout.

Velmi mě pobavila hláška doc. Poláka o užívání „císařského 
plurálu“. Opakovaně dokázal, jak je naprosto mimo. Já jsem 
samozřejmě nepsal v množném čísle jen o sobě, ale o všech 
podporovatelích stavby okruhu. Nejsem narcistický psycho-
pat, jak mohou být označovány osoby, které o sobě nepatřičně 
mluví ve formě majestátního plurálu, což je obvyklejší pojme-
nování než císařského, užívaného doc. Polákem.

Ještě si dovolím krátce opravit tvrzení doc. Poláka o reali-
zaci kompletní plynofikace obce, kanalizace, čističky a další 
infrastruktury za starostování paní Šenové. Skutečnost byla 
taková, že paní Šenová byla neuvolněnou starostkou přibliž-
ně jeden rok před volbami v roce 1994 a žádné investice ani 
nemohla stihnout. Její zásluha o výše uvedené stavby spočívá 
v tom, že v dalším období, kdy byla se mnou zvolena do funk-
ce uvolněné místostarostky, zvládala hodně práce na úřadě 
a umožnila mi maximální zaměření na investice.

Je toho pod tématem „Průjezdní automobilové dopravy 
v Horoměřicích“ sepsuto ještě mnoho, ale snad už si to čtenář 
a občan sám vyhodnotí podle nepravd, které můžeme kdykoliv 
prokázat. A není to namířeno jen proti mé osobě, když už jsem 
jen řadový člen zastupitelstva. Nařčení z chaotického způsobu 

řízení obce ve prospěch vybraných elit hluboce uráží všechny 
zastupitele, kteří se na správě obce i nyní aktivně podílejí. Já 
osobně ty elity ani neznám, ale varuji před podporou něko-
ho, kdo přichází s takovouto rétorikou a s vítěznou fanfárou 
nadpoloviční většiny po příštích volbách už rozdává funkce 
v radě obce.

A pokud ještě mohu. Docent Polák se opakovaně otírá o mé 
dávné členství v KSČ. K tomu si dovolím parafrázovat svého 
oblíbence Winstona Churchilla. „Kdo nebyl v mládí levičá-
kem, nemá srdce a kdo je levičákem v dospělosti, nemá ro-
zum“. Já jsem dostal rozum už v roce 1968 ve svých pětadva-
ceti a pak jsem od estébáků až do roku 1989 dostával pěkně za 
uši. To můj kritik si léta nesvobody užíval v bezpečí národně 
frontové lidové strany. Já bych se na jeho místě k minulosti 
zase tak nevracel.

Věřím, že mnohokrát opakovaná nepravda se v Horoměři-
cích pravdou nestane a na výplody docenta Poláka že nikdo 
nenaletí.

Václav Kášek

P.S. Jak je docent Polák opravdu hodně mimo, dokazuje kromě 
jiného také datováním obecních voleb do letošního roku 2017, 
tedy o rok dříve.

DĚTSKÝ KARNEVAL
Karnevalové veselí pořádané Mateřským centrem Pohoda, pro-
běhlo tentokrát již 28. ledna 2017. Letos nás navštívil klaun 
Čiko a jeho oblíbený maskot Mimoň. Společně pro děti při-
pravili úžasný program plný kouzel, bublinek a zábavného 
dovádění. Do programu se zapojila i děvčata z týmu ROPE 

SKIPPING ze Sokola Horoměřice a předvedla jednu sestavu 
cvičení se švihadly. Pro dospělé i pro děti bylo zajištěno občer-
stvení a maminky z Pohody napekly domácí slané i sladké dob-
roty. Úspěch měla i bohatá tombola. 

Text a foto: RK Pohoda
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Ulice U Chundelů
Jedna z nejstarších ulic v centru obce, která podle zažité 
představy o podobě ulice ani ulici nepřipomíná. Jedná 
se o malé náměstíčko před bývalými grunty č. 25 a 26, 
napojené dvěma úzkými uličkami do Velvarské ulice. 
Společně rámují objekt veterinární kliniky doktora Her-
číka, která má ale přístup z Velvarské. Pojmenování bylo 
převzato z místní tradice, protože oba grunty patřily rodu 
Chundelů a podle toho bylo místo označováno.

V dobách dávnějších se v č. 25 říkalo „U Klatovských“ 
a v č. 26 „U Řeřichů“.

Podobně se v bývalém statku č. 23, který patřil dlouhá 
desetiletí rodině Čadských (dnes je tam sběrna kovů) ří-
kalo „U Maternů“.

V obecní kronice se můžeme dočíst, že Antonín Chun-
dela byl od roku 1841 rychtářem. V následujícím roce 
ale byla zavedena funkce volených starostů, a tak jako 
rychtář skončil a zároveň byl zvolen prvním starostou, 
nebo jak se také říkalo představeným.

„Při jeho volbě byla v kapli sloužena mše svatá a zvo-
lený skládal slib do rukou úředníka státního zde v Ho-

NÁZVY HOROMĚŘICKÝCH ULIC

ADVENTNÍ KONCERT
Již tradičně se v neděli 18. prosince v kapli svaté Anny usku-
tečnil Adventní koncert. Dva vynikající sólisté, sopranistka 
Martina Sehylová a varhanní virtuos Pavel Kohout představili 
natěšenému publiku známé i méně známé skladby starých mi-
strů 17. až 19. století.

Hned úvodní Preludium a fuga C dur od Johanna Sebastiana 
Bacha přednesené na klavír připravilo posluchače na špičko-

vou interpretaci. Následovala Aria: Wie lieblich ist der Boten 
Schritt od Georga Fridricha Höndla a procítěné zazpívaná pí-
seň Panis Angelicus od Césara Francka.

Příjemným překvapením byla následující improvizace na 
harmonium. Tím překvapením nebylo ani tak mistrovství in-
terpreta, o němž už v této fázi koncertu nemohl nikdo po-
chybovat, ale kvalita nástroje, jeho rozsah od silných harmo-
nických akordů až po nejčistší tiché tóny. Z nástroje, jehož 
kvality jsme před pár léty poprvé ocenili při hře Víta Šmilaue-
ra, tentokrát zaznívalo něco jako sametově něžné pohlazení.

Následovalo živé Rondo G-dur Jana Václava Hugo Voříš-
ka a pak už koncert ovládl Antonín Dvořák. Nejprve méně 

známým opusem Silhouette, následovaným populární a vše-
obecně známou Humoreskou a třemi brilantně zazpívanými 
Biblickými písněmi. Skrýše má a pavéza má, Při řekách baby-
lonských a Zpívejte Hospodinu jsou vrcholně melodická díla 
plná duchovního obsahu, i kdyby snad chyběla slova.

Další mistrně provedená díla od Giulia Cacciniho – Ave 
Maria, Clauda Debussyho – Arabeska, Jamese Montgomery-

ho – Angels from the realus of glory a Adolphe-Charlese Ada-
ma – Noël jen potvrdila šťastně sestavený program, což zpe-
četila závěrečná píseň Adeste fideles. Její autor John Francis 
Wade by byl jistě velmi potěšen, neboť je u nás známá díky 
filmu Anděl Páně, kde byl tento chorál základním hudebním 
motivem.

Velký závěrečný aplaus odměnili umělci ještě třemi zná-
mými koledami, z nichž Narodil se Kristus Pán si zazpívali 
všichni.

Václav Kášek
foto: Jakub Berka

roměřicích. Výbory byli zvoleni Josef Veverka a Josef 
Čacký.

Úřadování Antonína Chundely, který funkci vykonával 
až do roku 1863, můžeme směle nazvati jedním z nejlep-
ších. Dochovaly se o tom účty, listiny a protokoly. Již 
tehdá byla v obci naší čilá agenda. Za úřadování Anto-

Ulička U Chundelů
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nína Chundely byla založena Matrika cizinců a Seznamy 
odvodem povinných. Všichni odvodem povinní byli roz-
děleni do 7 tříd od 21 let věku do 28.

Rovněž Řád hasební (v té době nesmírně důležitý před-
pis) byl dne 1. listopadu 1851 vydán. Podle tohoto řádu 
byli sousedé rozvrženi k jednotlivým pracím při hašení 
takto:

Za posly, k prohlášení ohně.
K vyhnání a hlídání dobytka.
K žebříkům.
K voznicím a kádím.
K stříkačkám.
K hákům a trhání střech.
K varování krádeže a hlídání.
K nošení vody k ohni.
Tím byl každý soused určen k nějaké práci závažné, 

jak se výslovně podotýká. Nemá žádný nějakou náhradu, 
poněvadž každé rychlé přispění obyvatelů povinnost jest, 
naproti čemuž ale každý, který dle hořejšího pořádku po-
kračovati nebude a váhavým poukázat by se osmělil, dle 
usnesení obyvatelů dvoudenním vězením při vodě a chle-
bu potrestán bude.

Starosta Antonín Chundela spolu se svými výbory vy-
tvořili tak obecní zákon, jehož účinnost projevila se o 30 
let později, kdy obec byla postižena krutým požárem.

V roce 1851 vydána Výsada pro měsíc prosinec, v níž 
stanovena cena masa, mouky, chleba atd. Tak libra masa 
hovězího koupila se za 28 krejcarů, houska s mlékem byla 
za 2,5 krejcaru. Průměrná cena za libru chleba bílého žit-
ného 10 krejcarů a černého žitného chleba za 9 krejcarů.

Dalším počinem těchto radních bylo založení obecní 
třešňovky v r. 1855.

Od roku 1851 je v obci veden Rejstřík trestní a v něm 
jako prvý je uveden občan Nedbal Antonín pro zcizení 
kalhot Josefu Protivovi čp. 39. Potrestán jest 14denním 
vězením. Pro týž čin byl vyslýchán na obecním úřadě, 
a když lhal, že kalhoty neukradl, nýbrž že je od Zvonařky 
dostal, byla i táž předvolána. Ježto i jí to řekl do očí, 
dle protokolu z 8. prosince 1851 odpověděla takto: „Já 
jsem ti dala kalhoty?“ a hned jej přes hubu udeřila. Po-
tom odveden na c. k. hejtmanství, kde potrestán jak výše 
uvedeno.“

„Další Chundela, křestním jménem Václav, byl zvolen 
starostou v roce 1884. Ten zavedl do jednání obecního 
zastupitelstva přísný režim. Ve schůzi 3. 8. 1884 usnese-
no, aby členové výboru, nepřijdou-li, aniž by se omluvili, 
trestáni byli pokutou za prvé 1 zlatým, po druhé 2 zlatými 
a po třetí 5 zlatými.

Jak obec zbohatla, případně jak byla zkvalitněna prá-
ce radních, není známo.“

K naší ulici se, kromě historie rodů a osobností, váže 
také jedna událost z počátku vlády císařovny Marie Tere-
zie. Označil bych ji jako stěhování kříže a do souvislosti 
s ulicí U Chundelů se dostala teprve 28. července 2013, 
kdy byl na paloučku při vyústění ulice do ulice Velvarské 
vztyčen a slavnostně požehnán kříž s tělem Krista.

Původní stanoviště kříže bylo na pozemku bývalé hos-
pody „U Kalinů“, dnešní lékárny ve Spojovací ulici.

Svědčí o tom následující výpis z kroniky Josefa Hrud-
ky, převzatý ze starších letopisů.

„Druhá hospoda v Horoměřicích má také pestrou mi-
nulost. Původně na tomto místě (č. 34) stávala dřevěná 

chatrč, ve které přebýval tesař Kubát, svobodný občan. 
Chatrč byla zvaná „Bambuska“, byla obklopena stromo-
vím a poblíž chatrče stál dřevěný kříž. Podle staré pověs-
ti v těch místech mnoho vojínů pohřbeno jest. Kříž ten 
pozdější majitel hospody Josef Kalina dal, se svolením 
obecního úřadu, vyjmout a na rozcestí k Nebušicům po-
stavit. Z této chatrče pak povstala druhá hospoda v obci, 
jejímž šenkmistrem byl tesař Kubát.

Tesař Kubát hospodu dostal za odměnu, neboť byl je-
diný, kdo se odvážil upevnit na věž Strahovského koste-
la kříž. Strahovští opati neměli nikoho, kdo by se tohoto 
úkolu zhostil. Náš občan Kubát se odvážil a na věž vyle-
zl, aby tam kříž umístil.

Za odměnu dostal od vrchnostenského úřadu strahov-
ského povolení zříditi v „Bambusce“ hospodu. Přistavěl si 
tedy „Síň šenkovní“. Při kopání základů přišlo se na kosti 
lidské. Při pozdější přístavbě byly opět vykopány kosti lid-
ské, jichž J. Kalina plné tři pytle na hřbitov únětický odve-
zl. Našly se lebky, jedna s copem, jedna prostřelená, ano, 
i zrezivělé šavle byly nalezeny. Tento nález je svědectvím, 
že buď v Horoměřicích, neb v blízkosti svedena byla šrů-
tka a padlí vojínové zde pohřbeni. Podle všech okolností 
je možno soudit, že to bylo asi v polovině 18. století, kdy 
Francouzové opanovali Malou Stranu a Hradčany.“

K tomu upřesňuji, že hned na počátku vlády Marie 
Terezie byla říše napadena Pruskem a následně Saskem, 
Bavorskem a Francií. Nedostatečně bráněná Praha byla 
v listopadu 1741 obsazena a bavorský vévoda Karel Al-
brecht se nechal provolat českým králem.

V létě 1742 ale byla Praha obklíčena rakouskou armá-
dou a asi 30 000 převážně francouzských vojáků se ocitlo 
bez zásobování. Po pětiměsíčním hladovění se jim před 
vánočními svátky podařilo z Prahy uniknout, ale si 6 000 
vyhladovělých a promrzlých vojáků ústup nepřežilo.

Požehnání kříže 28. 7. 2013



14

UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU
Od roku 2010 radnice v Horoměřicích spoluorganizuje projekt 
Virtuální univerzity třetího věku při České zemědělské univer-
zitě v Praze na Suchdole. Poslední lednový den tak byl zahá-
jen již 14. semestr studia, přičemž někteří ze studentů se zde 
vzdělávají od samého počátku. Pro každý semestr si studenti 
společně zvolí téma, kterému se chtějí věnovat. Tématem prá-
vě zahájeného semestru jsou České dějiny a jejich souvislosti.

Přednášky probíhají formou shlédnutí videozáznamu, kte-
rý připravují vysokoškolští odborníci. Následně studenti dis-
kutují, mají možnost odeslat dotazy přednášejícím a také za 

domácí úkol vyplňují test z nových 
znalostí. V současné době má horo-
měřická univerzita patnáctku studen-
tů. Skupinu nyní vede paní Jarmila Shíbalová, která převzala 
organizaci po PhDr. Janě Rymešové. Obě aktivní dámy i je-
jich kolegové studenti si zaslouží náš obdiv, že mají chuť 
se vzdělávat a získávat nové poznatky. Díky univerzitě také 
vznikla nová hezká přátelství.

Bc. Jana Kohoutová
Foto: Vladimír Dvořák

Je proto skoro jisté, že někteří byli pochováni v Horo-
měřicích na pozemku dnešní lékárny.

Jak již zmíněno, Josef Kalina kříž přestěhoval na roz-
cestí k Nebušicům (poblíž nynějšího zahradnictví), ale 
ani tam kříž nezůstal. Za určitých blíže neuvedených 
okolností (asi byl vyvrácen) si ho místní věřící hospo-
dářka Marie Kubešová přemístila na svůj pozemek na 
konci Nebušické ulice.

Uběhla řada roků, pozemek změnil vlastníka a proti 
kříži byl přes ulici vystavěn obytný areál H - systému. 
Obyvatelé areálu převzali nad křížem neformální patronát 
a nechali ho krásně zrestaurovat. Jak už se ale někdy stává, 
stál kříž v nevhodnou dobu na nevhodném (frekventova-
ném) místě. Rameno kříže bylo zachyceno velkým vozi-
dlem a kříž i s tělem Krista byl neopravitelně zničen.

Ale jak už tak někdy popřeje štěstí, aneb i zlé může být 
pro něco dobré, ozval se pan Jakub Pávek z Roztok, že 
nám podle trosek zhotoví kříž nový.

Jak řekl, tak také zdarma učinil. Tělo Spasitele nama-
lovala paní Lidmila Hrušková z Prahy na podklad vy-
robený panem Lubošem Sadílkem. Místo pro vztyčení 
kříže vybral pan farář Míček z asi pěti možností a o pouti 
také kříž požehnal.

Možná si někdo ze čtenářů spolu se mnou pomyslí, 
že si kříž sám řekl o přemístění na stanoviště, kde mu to 
opravdu sluší. Kde je možné se posadit na lavičku a tro-
chu se zamyslet nad sebou i nad světem.

Václav Kášek 
s podporou kroniky Josefa Hrudky

Foto: Vladimír Dvořák a Ing Zdeněk Sadílek
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I N F O R M A C E
Novinky v třídění odpadů
Papír a plasty se od prosince v nejvíce vy-
tížených sběrných hnízdech odvážejí již tři-
krát týdně, dosud to bylo jen dvakrát. Díky 
tomu snad kontejnery nebudou tak přeplněné 
a bude kolem nich i méně nepořádku. Možná 
se to nezdá, ale zaměstnanci obce okolo kon-
tejnerů uklízejí každé ráno.

Zkušební provoz sběru kovových obalů 
ukázal, že mezi občany je o tuto formu tří-
dění odpadu velký zájem. Malé popelnice 
jen na třech místech naprosto nedostačují. 
Proto budou v nejbližších dnech rozmístěny 
4 velkoobjemové kontejnery na sběr kovů 
– v ulici Ke Skále, u zdravotního střediska 
a v ulici Politických vězňů u hřiště. Čtvrtý 

kontejner bude stát u sběrného dvora v ulici 
Do Oříšků. Tři malé popelnice se přesunou 
do dalších více využívaných hnízd – v ulici 
Družstevní, Za Drupolem a T. G. Masaryka.

Do těchto nádob patří plechovky od nápo-
jů a potravin, alobal, víčka od jogurtů, kovo-
vé obaly od kosmetiky apod. Pozor: tlakové 
nádoby od sprejů sem nepatří (při zpracování 
vybuchují), odkládejte je do směsného od-
padu. Plechovky od barev jsou nebezpečný 
odpad, patří na sběrný dvůr na čistírně od-
padních vod; do kontejnerů na ulicích je také 
nedávejte!

Nově zavádíme sběr kuchyňských olejů. 
Nádoba na jejich sběr bude umístěna na sběr-
ném dvoře Do Oříšků a bude přístupná v jeho 
provozní době. Oleje (např. z fritézy) se ode-

vzdávají v uzavřené PET láhvi. Upozornění: 
motorové a převodové minerální oleje se jako 
nebezpečný odpad i nadále odevzdávají na 
sběrném dvoře na čistírně.

Bc. Jana Kohoutová

SDH HOROMĚŘICE
Zpráva o činnosti Sboru dobrovolných hasičů 
Horoměřice za minulý rok

Náš sbor se scházel na pravidelných schůzích každý posled-
ní čtvrtek v měsíci, vyjma letních prázdnin a prosince, kdy 
jsme se scházeli podle potřeby. Naše jednotka byla přeřazena 
ze III. do V. kategorie, což znamená, že přednostně zasahuje 

na území naší obce. V roce 2016 jsme s oběma našimi vozidly 
zasahovali čtyřikrát.

Podle možností jsme se věnovali údržbě a opravám tech-
niky, což vyústilo v dobrý výsledek technické kontroly. To 
je rok od roku stále těžší, protože technika má nejlepší léta 
bohužel za sebou. 

V dubnu jsme uspořádali sběr kovového odpadu a v plánu 
je i pro letošní rok.

Poslední dubnový den jsme dohlíželi na pálení čarodějnic. 
Vše proběhlo v pořádku, oheň nám nedělal problémy. Děti 
i dospělí se mohli podívat i na techniku, byla přítomna obě 
naše „historická“ vozidla.

Pomyslnou první polovinu roku uzavíral Dětský den, kona-
ný tradičně u rybníka Pod Luky, opět s oběma auty a čerpadly. 
Děti si opět vyzkoušely, jaké to je držet hasičskou hadici a mít 
na hlavě opravdovou hasičskou helmu. Odměnou jim byly vý-
ukové omalovánky a bonbony.

Na podzim jsme techniku předvedli dětem z místního ma-
teřského centra Pohoda a části mateřské školy. V září se členo-
vé zúčastnili povinného školení.

Sbor má k začátku roku 2017 30 členů. Plánujeme proškole-
ní nových členů na vypsaných kurzech.

Věřím, že i v letošním roce se nám podaří plnit naše základ-
ní poslání a podle možností a potřeb také pomáhat obci.

Lucie Šrajerová – jednatelka

Ilustrační foto: FCC Regios


